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Datum 3 maart 2009 
Betreft ondersteuning Gezonde Scepsis  
 
 
 
Geachte heer D., 
 
Hierbij reageer ik schriftelijk op uw brief van 12 januari 2009 over het initiatief 
Gezonde Scepsis en de onderbrenging van dat initiatief bij de Stichting DGV, 
Nederlands Instituut voor Verantwoord Medicijngebruik. Op 17 februari 2009 
hebben vertegenwoordigers van het ministerie van VWS hierover in aanwezigheid 
van de Inspectie voor de Gezondheidszorg en de stichting DGV met u van 
gedachten gewisseld. 
 
Ik hecht eraan mijn bedoeling met het initiatief Gezonde Scepsis met u te delen. 
Ik zie Gezonde Scepsis als een instrument van countervailing power. Een 
dergelijke countervailing power bestaat nu te weinig in de farmaceutische sector. 
Gezonde Scepsis moet wat mij betreft laten zien wat er momenteel gebeurt op het 
gebied van reclame, marketing en gunstbetoon in de farmaceutische sector. 
Daarnaast verricht Gezonde Scepsis in opdracht van de Inspectie diverse 
projecten uiteenlopend van een literatuurstudie naar seeding trials tot het 
verzorgen van een module ‘marketing’ in de artsenopleiding.  
 
Organisatorisch is Gezonde Scepsis ondergebracht bij de stichting DGV. Lang is 
gezocht naar een ideale organisatorische setting voor Gezonde Scepsis en die 
ideale setting heb ik niet gevonden. Gezonde Scepsis is klein van omvang,  
waardoor een volledig eigenstandige positie in praktische zin onhaalbaar was. 
Vervolgens is gezocht naar onderbrenging als losse unit in bestaande instituten. 
Die onderbrenging is gevonden bij de stichting DGV. Het grote voordeel van 
onderbrenging van Gezonde Scepsis bij DGV is dat DGV als 
implementatieorganisatie heel dicht in de dagelijkse praktijk werkt.  
 
Ik ben het met u eens dat wanneer wetten of regels worden overtreden dergelijke 
zaken aangepakt moeten worden. Ik vind dat dan ook niet behoren tot het 
werkterrein van Gezonde Scepsis maar tot het werkterrein van de 
zelfreguleringsinstantie s (stichting CGR en stichting KOAG/KAG) en van de 
Inspectie. Gezonde Scepsis laat zien wat er gebeurt in de dagelijkse praktijk en 
richt zich daarbij vooral op laakbare kwesties en niet op strafbare zaken.  
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Tijdens het gesprek op 17 februari heeft de directeur Geneesmiddelen en 
Medische Technologie  aangegeven dat het ministerie van VWS geenszins de 
bedoeling heeft om uitsluitend negatieve berichtgeving over het doen en laten van 
de farmaceutische industrie te bevorderen. Ik ben eerder op zoek naar een goede 
balans in goed en slecht nieuws en ik ben er zeker niet op uit om de hele 
farmaceutische sector in een beklaagdenbankje te zetten. Goede ontwikkelingen 
moeten net zo goed voor het voetlicht worden gebracht. Een goed voorbeeld 
daarvan is de continue investering die de farmaceutische industrie doet in het 
ontwikkelen en op de markt brengen van nieuwe geneesmiddelen, vaak voor 
behandeling van zeer complexe ziektebeelden bij kleine groepen ernstig zieke  
patiënten. Een ander voorbeeld vind ik de vooruitgang die de de afgelopen jaren 
onder het systeem van zelfregulering is geboekt bij het gunstbetoon. Het is goed 
om te beseffen dat de vormen van gunstbetoon waarover wij ons tegenwoordig 
druk maken veel minder ernstig zijn dan vroeger. Ook goed nieuws als het 
beschikbaarstellen van de kerngegevens van klinisch onderzoek op de website van 
de CCMO moet naar voren worden gebracht. En ik ga er vanuit dat de sector daar 
zelf ook actief in zal zijn. Maar zaken die minder fraai zijn, zullen ook bekend 
moeten worden. Daarmee creëer ik bewustwording in de zorgsector, bij het 
Nederlandse publiek maar ook – hoop ik- bij de farmaceutische bedrijven zelf. 
Naar mijn idee is deze bewustwording nodig.  
 
Graag blijf ik met u in gesprek over geneesmiddelenreclame, beïnvloeding door de 
farmaceutische industrie en Gezonde Scepsis. Ik denk dat e r op die terreinen nog 
voldoende uitdagingen liggen.  
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
de minister van Volksgezondheid, 
Welzijn en Sport,  
namens deze, 
de directeur Geneesmiddelen en Medische Technologie, 
 
 
 
 
drs. H.R. Hurts 
 
 


